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Přejeme Vám  
v žáru světel stromečku, 

aby láska  
zavítala do vašeho domečku. 

Na Vánoce jen spoustu radosti 

a v novém roce žádné starosti. 

 

Veselé Vánoce  
a šťastný nový rok 2023 přejí 

děti a zaměstnanci ZŠ a MŠ Lučina 
 

PF 2023 ZŠ a MŠ Lučina
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úvodní slovo starosty
Vážení spoluobčané,

na úvod bych Vám chtěl poděkovat za Vaši 
účast v letošních komunálních volbách. Děkuji 
každému jednotlivci, který považoval za důle-
žité přijít k volební urně a o to více těm, kteří 
jste k nám poslali důvěru. Zároveň přislibuji 
maximální spolupráci, vzájemnou komuni-
kaci, pomoc a podporu ve vedení naší obce. 
Chceme žít ve spokojené obci, a to bez spolu-
práce s Vámi občany dosáhneme velice špatně. 

Ani se nenadějeme a  bude tady období 
adventu, kdy si konečně, po těžké době 

s ,,covidem“, můžeme tyto krásné svátky zase 
užít ve společnosti rodiny a svých blízkých. 
Připravili jsme pro Vás to, co dělá Vánoce 
těmi pravými svátky a  co nám pomůže se 
příjemně naladit na čas adventu. V sobotu 
dne 3.12.2022 od 13:30 h  se můžete těšit 
na slavnostní  zahájení vánočního jarmarku 
se zajímavým programem, koledy a stánky 
s  voňavými dobrotami, vánočním punčem 
a spoustou dalších dobrot...

Na všechny se těší
René Žák, 

 starosta obce

Vážení spoluobčané, 

adventní čas se rychle blíží a s ním spousta 
aktivit, které k tomuto období v rodinném 
i společenském životě patří. Aby to nebyl jen 
čas shonu, chci Vám nabídnout prostor ke 
ztišení v našich kostelích, kde můžete pro-
žít zamyšlení nad podstatou této doby, i její 
původní význam. 

Slovo „Advent“ (z latinského „ad-venio“) je 
odvozeno od slova „Přicházet“, a křesťané 
tím myslí příchod očekávaného Spasitele, 
který si každoročně už po 2000 let připomí-
nají. Vánoce jsou pak oslavou jeho skuteč-
ného příchodu. 

V  minulosti patřily k  adventní době tzv. 
„rorátní mše“ – modlitby v  kostele v  brz-
kých ranních hodinách, kterých se účast-
nili děti i dospělí. Tam přinášeli své radosti 
i starosti a očekávali pomoc shůry (latinské 
slovo „rorate“ znamená doslova: „ať skane 
(rosa)!“) 

I  když se už v  současnosti v  naší farnosti 
tyto ranní bohoslužby nekonají, přesto se 
v jiných časech scházíme v našich kostelích 
ke ztišení a  naslouchání prastarým textů 
starozákonní biblické moudrosti, které ono 
čekání na Mesiáše zmiňují. Vždyť kdo z nás 
občas necítí, že potřebuje „pomoc shůry“, 
když naše lidské síly nestačí na to, co nás 
v životě potkává?

A  tak Vás srdečně zvu na adventní boho-
služby, jejichž čas a místo konání najdete 
v našem týdenním zpravodaji „Farníček“ na 
webových stránkách www.farnostdomasla-
vice.cz Tam také s dostatečným předstihem 
najdete rozpis letošních vánočních boho-
služeb.

Přeji Vám pokoj a  dobro v  nadcházejícím 
čase přípravy na Vánoce!

Mgr. Jan Vecheta, farář

adventní čas – slovo pana faráře
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Slovo radního obce
Vážení spoluobčané! 

Volby na jakékoliv úrovni jsou vždy udá-
lostí, která na sebe obrací velikou pozor-
nost. Dvojnásob to platí o obecních volbách. 
A to i v případě, že dlouhodobě se volební 
účast u  nás v  obci pohybuje mezi 56 % 
(v roce 2014) až 64 % (2002). Pominul jsem 
mimořádný porevoluční rok 1990, kdy byla 
volební účast v naší obci 83 %. V letošním 
volebním roce 2022 přišlo k  volební urně 
celkem 60,2 % voličů. To můžeme považo-
vat za dlouhodobý průměr obce. Tedy 40 % 
občanů jako by o takovou pozornost vůbec 
nestálo. Jenom v roce 1998 byla situace, kdy 
jedno volební sdružení získalo nadpoloviční 
většinu (9 mandátů) v našem patnáctičlen-
ném zastupitelstvu. V ostatních sedmi voleb-
ních letech tomu tak v obci Lučina nebylo. 
Přitom počet kandidátek nikdy neklesl pod 
tři a v roce 2010 jich bylo podáno dokonce 
6. Stejně tomu bylo i v hektickém roce 1990. 
Nelze se tak divit, že obec procházela často 
rušnými momenty, kdy se mnohým zastupi-
telům ani nepodařilo vykonávat svoji práci 
celé funkční období. Možná si za posledních 
8 let občané zvykli na nový jev, kdy dvě koa-
liční hnutí dokázala pracovat po celou dobu 

téměř ve stejném složení. Jistě nebylo nic 
snazšího, než na základě volebních výsledků 
ze září tohoto roku pokračovat další 4 roky na 
stejné koaliční platformě. Bohužel zejména 
poslední dva roky přinesly ve spolupráci 
spoustu problémů, což se občas v  životě 
stává. Jako radní jsem se snažil, aby se spo-
lupráce dotáhla i za stálého narůstání vzá-
jemných koaličních nesouladů do řádného 
konce celého období. Ať nové volby vystaví 
účet občanů končícím zastupitelům a rad-
ním obce Lučina a vytvoří nové možnosti 
pro řízení obce v nadcházejícím volebním 
období. Rozdělení mandátů v poměru 6, 4, 4, 
a 1 pro čtyři kandidující seskupení nedalo 
nikomu oprávnění si bez koaličních part-
nerů zajistit potřebnou většinu. Opět se tak 
potvrdilo, že správa a rozvoj naší obce velmi 
úzce souvisí s potřebou vzájemné spolupráce 
všech zvolených zastupitelů. Bez podpory 
většiny nelze dělat rozhodnutí ve prospěch 
dalšího vývoje obce. Blízká budoucnost 
ukáže, nakolik se zvoleným zastupitelům 
a vedení obce podaří obec rozvíjet a napl-
ňovat tak představy většiny jejich občanů. 

Ivan Šotkovský, radní

Vážení občané naší obce,
Rada obce pokračuje ve vytýčených úkolech 
schválené Strategie rozvoje obce Lučina 
a  i v  tomto čísle našeho zpravodaje přidá-
váme několik aktuálních informací o probí-
hajících a připravovaných akcích:

•	 rozšíření	chodníků	v obci
Na konci listopadu bude zhotovitelem 
- společností ELORA GROUP s.r.o. 

z Oprechtic u Paskova - kompletně dokon-
čena výstavba „Rozšíření chodníků v obci 
Lučina“ ve dvou úsecích podél hlavní 
komunikace v obci, financovaná z dotač-
ního programu Státního fondu dopravní 
infrastruktury na zvýšení bezpečnosti 
chodců. V příštím roce zahájíme projekční 
přípravu dalšího prodloužení chodníku ve 
směru na obec Pazderna.

slovo místostarosty obce
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•	 rozšíření	kanalizace	v obci
Společností JUBAR PLUS CZ, s.r.o. z Ost-
ravy bylo provedeno rozšíření páteřní 
kanalizace do 2 lokalit v obci (za bývalou 
pekárnou, k domu č.p. 471). Předpoklá-
dáme, že v příštím roce proběhne reali-
zace kanalizace v dalších lokalitách, pro 
které máme Magistrátem města Frýdku 
– Místku vydána stavební povolení. 

•	 Základní	škola	a mateřská	škola
Probíhají přípravné práce na rozšíření 
kapacity naší mateřské školy.  Rada obce 
vyhlásila výběrové řízení na zpracovatele 
projektové dokumentace a je vybrána pro-
jekční firma - společnost SD Ateliér s.r.o. 
z Brna – se kterou řešíme projekt přístavby 
nového pavilónu mateřské školy. 

•	 cyklostezka	kolem	Žermanické	přehrady
V  současné době běží příprava výběro-
vého řízení na zhotovitele cyklostezky. 
Naše obec je na základě uzavřené smlouvy 
o spolupráci s obcemi Soběšovice a Dolní 
Domaslavice nositelem projektu a spolu-
pracujeme s Ministerstvem financí na pří-
pravě její realizace z dotačního programu 
Revitalizace Moravskoslezského kraje.
Trasa cyklostezky bude začínat u  pře-
hradní hráze a vést podél hlavní silnice 
III. třídy a poté podél břehu vodní nádrže 
a končit na křižovatce ke kostelu na Horní 
Domaslavice, kde bude napojená na 
stavbu „Most a  lávka pro pěší přes řeku 
Lučinu“, pro který budeme na realizaci 
žádat o  finance v  budoucím dotačním 

programu. Povrch cyklostezky je navr-
žen asfaltobetonový v základní šířce 3,0 
m. Celková délka cyklostezky v naší obci 
bude 6 kilometrů. 

•	 areál	kempu	Lučina	
Pro naplňování schválené koncepce roz-
voje areálu je zpracovávána projektová 
dokumentace na nový objekt občerstvení 
na pláži architektonickou kanceláří Ate-
liér pod věží, s.r.o. z Frýdku – Místku. Pro 
rekonstrukci objektu restaurace Dolina 
máme připravenu architektonickou stu-
dii.  Rada obce vyhlásila výběrové řízení 
na zpracovatele projektové dokumentace 
na rekonstrukci restaurace Dolina a  je 
vybrána projekční firma - Ateliér pod věží, 
s.r.o. z Frýdku – Místku.

•	 pozemek	u areálu	školy
Se společností SD Ateliér s.r.o. z  Brna 
probíhá tvorba architektonické studie 
objektu pro sociální bydlení a pro seniory 
na pozemku u areálu školy ve vlastnictví 
obce. 

•	 opravy	místních	komunikací
Společností Technické služby Havířov 
a.s. bude obnoveno dopravní značení na 
parkovišti na náměstí. Jsou vykonávány 
přípravné práce (opravy kanálů) na „pro-
střední ulici“, aby zde mohl být v roce 2023 
proveden nový asfaltový povrch. 

Za Radu obce Lučina  
místostarosta Lukáš Pavlas

OBECNÍ ÚŘAD 

Informace obecního úřadu
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PARKOVÁNÍ V ZIMNÍM OBDOBÍ

KALENDÁŘ 2023

SBĚRNÝ DVŮR 

POŠTA

NOVOROČNÍ OHŇOSTROJ

Vánoční prázdniny V knihoVně
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Informace pro volIče:
volba preZIdenta česKÉ repUblIKy

Informace o  způsobu hlasování při vol-
bě prezidenta české republiky na území 
české republiky (2023), která se koná ve 
dnech 13. a 14. ledna 2023, případné dru-
hé kolo ve dnech 27. a 28. ledna 2023.

Volbu prezidenta České republiky vyhlá-
sil předseda Senátu Parlamentu České re-
publiky svým rozhodnutím publikovaným 
ve Sbírce zákonů pod č.  207/2022 Sb. dne 
1. července 2022.

Volba prezidenta České republiky se koná 
ve dvou dnech, na území české republiky 
v  pátek 13. ledna 2023 od 14.00 hodin 
do 22 hodin a v sobotu 14. ledna 2023 od 
8.00 hodin do 14.00 hodin. Případné dru-
hé kolo volby prezidenta České republiky se 
koná rovněž ve dvou dnech, na území České 
republiky v  pátek 27. ledna 2023 od 14.00 
hodin do 22.00 hodin a v sobotu 28.   ledna 
2023 od 8.00 hodin do 14.00 hodin.

Voličem pro volbu prezidenta České repub-
liky je státní občan České republiky, který 
alespoň druhý den volby, tj. 14. ledna 2023, 
dosáhl věku nejméně 18 let. Ve druhém kole 
volby může volit státní občan České repub-
liky, který alespoň druhý den druhého kola 
volby, tj. 28. ledna 2023, dosáhl věku 18 let. 

volební místnost
Volební místnost pro volbu prezidenta je 
kulturní místnost v budově Obecního úřadu 
Lučina, Lučina č. p. 1, 739 39 Lučina.

Hlasování
Prokázání totožnosti a státního občanství

Volič po příchodu do volební místnosti pro-
káže okrskové volební komisi svou totožnost 
a  státní občanství České republiky platným 
občanským průkazem, nebo platným ces-
tovním, diplomatickým nebo služebním 

pasem České republiky anebo cestovním 
průkazem. voliči, který tak neučiní, nebu-
de hlasování umožněno. Je tedy nezbytné, 
aby volič měl u sebe potřebné doklady. 

Volič, který se dostavil do volební místnosti 
s voličským průkazem, je povinen tento prů-
kaz odevzdat okrskové volební komisi; ta jej 
přiloží k výpisu ze zvláštního seznamu voli-
čů. voličský průkaz opravňuje k hlasování 
v  jakémkoli volebním okrsku na území 
české republiky, popřípadě zvláštním vo-
lebním okrsku vytvořeném při zastupitel-
ském nebo konzulárním úřadě české re-
publiky v zahraničí. Informace o možnos-
ti hlasování na voličský průkaz při volbě 
prezidenta v zahraničí naleznete na www.
mvcr.cz v  sekci volby – volba prezidenta 
republiky. Po záznamu ve výpisu ze stálého 
nebo zvláštního seznamu voličů obdrží volič 
od okrskové volební komise prázdnou úřed-
ní obálku, tj. obálku opatřenou úředním ra-
zítkem příslušného obecního nebo městské-
ho úřadu, úřadu městyse, magistrátu, úřadu 
městského obvodu nebo městské části.

Hlasovací lístky 
Hlasovací lístek se tiskne samostatně pro ka-
ždého zaregistrovaného kandidáta. Na kaž-
dém hlasovacím lístku je uvedeno číslo ur-
čené losem. U každého kandidáta je, mimo 
jiné, uvedena příslušnost k  určité politické 
straně nebo politickému hnutí nebo údaj, 
že je bez politické příslušnosti. Dále je zde 
uvedeno, zda jde o  kandidáta navrženého 
poslanci nebo senátory anebo navrhujícím 
občanem. 

Hlasovací lístky jsou opatřeny otiskem úřed-
ního razítka Ministerstva vnitra. 

Hlasovací lístky pro první kolo volby jsou 
starostou obce distribuovány voličům nej-
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později 3 dny přede dnem volby, tj. do 
10. ledna 2023. V případě, že dojde k jejich 
poškození nebo ztrátě anebo volič zjistí, že 
nemá k dispozici všechny hlasovací lístky, je 
možné požádat ve volební místnosti okrsko-
vou volební komisi o vydání nové kompletní 
sady hlasovacích lístků. Volič, který hlasuje 
na voličský průkaz, může obdržet hlasovací 
lístky na požádání ve volební místnosti. 

výběr hlasovacího lístku 
Po obdržení úřední obálky, případně hlaso-
vacích lístků, vstoupí volič do prostoru urče-
ného pro vložení hlasovacího lístku do úřed-
ní obálky. v případě, že se volič neodebere 
do tohoto prostoru, nebude mu hlasování 
umožněno. 

V prostoru určeném pro výběr hlasovací-
ho lístku volič vloží do úřední obálky jeden 
hlasovací lístek kandidáta, pro něhož se 
rozhodl hlasovat. Tento hlasovací lístek se 
nijak neupravuje. neplatné jsou hlasovací 
lístky, které nejsou na předepsaném tisko-
pise, hlasovací lístky, které jsou přetržené, 
a  hlasovací lístky, které nejsou vloženy do 
úřední obálky. Poškození nebo přeložení 
hlasovacího lístku anebo provedení různých 
oprav na hlasovacím lístku nemá vliv na jeho 
platnost, pokud jsou z něho patrny potřebné 
údaje. O neplatný způsob hlasování jde, je-li 
v úřední obálce několik hlasovacích lístků. 

Způsob hlasování 
Po opuštění prostoru určeného pro vložení 
hlasovacího lístku do úřední obálky vloží vo-
lič tuto úřední obálku s hlasovacím lístkem 
před okrskovou volební komisí do volební 
schránky.

Každý volič hlasuje osobně, zastoupení 
není přípustné. S  voličem, který nemůže 
sám vybrat hlasovací lístek pro zdravotní 
postižení nebo z jiných důvodů, nemůže číst 
nebo psát, může být v prostoru určeném pro 
vložení hlasovacího lístku do úřední obálky 

přítomen jiný volič, nikoliv však člen okrs-
kové volební komise, a voličem vybraný hla-
sovací lístek za něho vložit do úřední obálky 
a popřípadě i úřední obálku vložit do volební 
schránky. 

Hlasování do přenosné volební schránky 
Volič může požádat ze závažných, zejména 
zdravotních nebo rodinných, důvodů obec-
ní úřad a ve dnech voleb okrskovou volební 
komisi o to, aby mohl hlasovat mimo voleb-
ní místnost, a  to pouze v  územním obvodu 
volebního okrsku, pro který byla okrsková 
volební komise zřízena. V  takovém případě 
okrsková volební komise vyšle k voliči 2 své 
zpravodaj rady obce 6 členy s přenosnou vo-
lební schránkou, úřední obálkou a hlasova-
cími lístky. Požadavky na přenosnou volební 
schránku – tel. č. 558 689 111 ve dnech vo-
leb – tel. č. 724 050 013. 

druhé kolo volby prezidenta české repub-
liky 
V případě, že žádný z  kandidátů nezíská 
počet hlasů potřebný ke zvolení, tj. nezíská 
nadpoloviční většinu z celkového počtu plat-
ných hlasů oprávněných voličů, kteří se vo-
leb zúčastnili a  odevzdali platný hlas, koná 
se druhé kolo volby prezidenta za 14  dnů 
po začátku prvního kola volby prezidenta 
České republiky. Případné druhé kolo volby 
prezidenta České republiky se koná ve dvou 
dnech, na území České republiky v  pátek 
27. ledna 2023 od 14.00 hodin do 22.00 ho-
din a v sobotu 28. ledna 2023 od 8.00 hodin 
do 14.00 hodin. 

Hlasovací lístky pro druhé kolo volby pre-
zidenta české republiky 
volič obdrží hlasovací lístky kandidátů 
postupujících do druhého kola ve dnech 
volby prezidenta české republiky ve vo-
lební místnosti. 

Petra Škripová, referentka
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  KROUŽKY, DOUČOVÁNÍ, SPECIÁLNÍ 
PEDAGOGICKÁ PÉČE

•	 doučování – podpora žáků individuál-
ním vzděláváním v hlavních předmětech 
a anglickém jazyce.

•	 deskové hry, sportovní kroužky pro dív-
ky a chlapce, keramika pro mladší a star-
ší žáky, hudební kroužek – pro žáky školy.

•	 speciální pedagogická péče – pro žáky 
s podpůrným opatřením.

  PROJEKTY

•	 „72 hodin“ – téma „tradIce“ – MŠ + 
ZŠ + zahrádkáři – sázení ovocného stromu

•	 sférické kino – téma: Vesmír a lidské tělo
•	 svatý martin – očekávání příchodu zimy 

– MŠ
•	 program primární prevence – vzděláva-

cí společnost eDUHA – děti a sociální sítě
•	 testování čŠI – tělesná zdatnost žáků 

3. ročníku ZŠ

  AKCE

•	 obecní slavnosti – zpěv žáků hudebního 
kroužku, MŠ – taneček Čápi a  žáby, ZŠ 
– Saxana – žáci 4. ročníku, GhostBusters 
– žáci 5. ročníku

•	 výstava zahrádkářů – výtvarné práce 
dětí a žáků na téma: „Květiny nás prová-
zejí celým životem“

•	 divadélko vladimíry Krakovkové – 
„Pojďte s námi do pohádky“ - pro děti MŠ 
a 1. ročník ZŠ

•	 vítání občánků – vystoupení žáků: Le-
cová Beáta, Lhotská Julie, Halabicová 
Viktorie, Hellerová Emma, Kulčárová 
Kristýna

•	 fotografování žáků 1. ročníku
•	 sběrové týdny papíru – podzim
•	 drakiáda – účast dětí a žáků, spolupráce 

s kulturní komisí obce
•	 Hledání narozeninového pokladu – MŠ
•	 divadlo smíšek – „Putování větříka Pet-

říka“ – pro děti MŠ a 1. ročník ZŠ
•	 dlabání dýní – akce Klubu rodičů, výsta-

va před budovou školy, soutěž o  NEJ… 
dýni

•	 lampiónový průvod – účast dětí a žáků 
na akci Klubu rodičů s programem: „Pe-
pino prcek“

•	 fotografování na vánoce – „Zima za 
oknem“

•	 divadélko dana taraby

  DĚKUJEME

•	 Děkujeme všem, kteří nás podpořili a při-
vezli starý papír

•	 Na podzim se podařilo nasbírat 1300kg 
papíru a lepenky v hodnotě 2 600,- Kč.

Děkujeme Klubu rodičů při ZŠ a MŠ Lučina 
za organizaci podzimních akcí. Místním 
zahrádkářům děkujeme za pěkně připrave-
nou výstavu a  obohacení projektové výuky. 
Zřizovateli obci Lučina děkujeme za podporu 
a spolupráci. 

Mgr. Ilona Racková  
a kolektiv pracovníků ZŠ a MŠ Lučina

INFORMACE ZE ŠKOLY

Září - lIstopad 2022
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Kapacita mateřské školy Lučina byla k 1. září 
2022	naplněna.	Do	třídy	Žabičky	nastoupilo	
20 mladších dětí, do třídy Rybičky 28 starších 
dětí, z toho počtu 16 dětí s povinným před-
školním vzděláváním.

Již v prvních zářijových dnech měly děti ze 
třídy Rybičky velmi napilno. Po třech měsí-
cích opět nacvičily taneček Čápi a žáby a s vel-
kým úspěchem ho předvedly na Obecních 
slavnostech.

Zářijové počasí nebylo vždy vlídné, přesto si 
děti pobytů v blízkém okolí mateřské školy 
nebo v  přírodě velmi užívaly. Poznávaly 
centrum obce, sídliště, chodily k přehradě, 
k biologickému rybníku, do lesa, navštívily 
květinovou farmu u kapličky. Pozorovaly pod-
zimní práce na polích, loukách, zahradách. 
Ve školce si vyzkoušely vlastní zpracování 
zeleniny na saláty a jablka do závinů. 

Na téma „květiny“ vyrobily malá výtvarná 
dílka, která byla prezentována na výstavě 
zahrádkářů. Společně s kamarády z 1. roč-
níku shlédly divadelní představení herečky 
Vladimíry Krakovkové z Divadla loutek z Ost-
ravy. Několik malých odvážlivců se zúčast-
nilo	tradičního	pochodu	kolem	Žermanické	
přehrady.

Jakmile se v říjnu počasí umoudřilo, proběhlo 
na školním hříšti soutěživé dopoledne „Bram-
boriáda“. 

Děti se také zúčastnily projektu „72 hodin“. 
Ve spolupráci se zahrádkáři, s panem Fabí-

kem, panem Hrabcem a s kamarády ze ZŠ, 
zasadily nový ovocný strom. 

Drakiáda“ byla pro děti velkým lákadlem. Vítr 
si opět zahrál na schovávanou, ale dětem to 
vadilo pramálo. 

Ve školce se děti pobavily při pohádkovém 
příběhu divadélka „Smíšek“. Samy se také 
proměnily v herce a s dopomocí p. učitelek si 
zdramatizovaly pohádku „O řepě“.

První listopadové dny se v  mateřské škole 
nesly v duchu příprav na páteční lampiónový 
pochod, který pořádaly maminky z  Klubu 
rodičů. Odvaha i masky dětí byly odměněny 
nejen napečenými dobrotami, sladkou tom-
bolou, ale také vystoupením klauna Pepína 
prcka.

Předškoláci si užili promítání v mobilním pla-
netáriu, které bylo instalováno v tělocvičně.

V den svátku svatého Martina hledaly děti 
poklad. S úsměvným a zábavným divadélkem 
nás navštívil pan Daniel Taraba.

Teď už nás v mateřské škole čekají aktivity, 
které budou směřovat k příjemnému proží-
vání nejkrásnějších dnů v roce.

Všem přejeme ve zdraví a  pohodě prožité 
zimní dny a očekávané vánoční svátky.

Za děti a kolektiv zaměstnanců MŠ
Soňa Kiková, zástupkyně ředitelky pro MŠ

podZIm v mateřsKÉ ŠKole
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Klub rodičů 

Letošní ročník tradičního 
lampionového průvodu se 
těšil hojné účasti.  Pátek 
4.  listopadu se tak nesl 
ve znamení rozsvícených 
světýlek a  rozzářených 
dětských očí.  Začátek prů-
vodu byl letos přesunut 
před obecní úřad, odkud 
se děti s rodiči a prarodiči 
vydávaly již klasickou tra-
sou, která byla značena 
plápolajícími plamínky sví-
ček. Zpestřením na trase 
byla strašidelná výzdoba 
několika rodinných domů 
či rozsvícené vyřezávané 
dýně.  V lesíku se o straši-

delnou atmosféru postaraly 
děti z vyšších ročníků místní 
základní školy. Kouzelné 
stanoviště pro děti připra-
vila paní Lucie Chlebcová, 
která v dokonalém převleku 
za čarodějku dětem rozdá-
vala úkoly. Po splnění těchto 
úkolů děti mohly pokračovat 
značenou cestou až k Penzi-
onu Lučina. Usměvavé paní 
učitelky z  mateřské školy 
malým účastníkům rozdaly 
drobné odměny. Děti si zde 
mohly při čekání na hřeb 
večera ozdobit malovaný 
kamínek či si pochutnat na 
dobrotách, které napekly 

lampIonový průvod
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Poslední říjnový den se děti a rodiče mohli 
setkat při společném vyřezávaní dýní, které 
proběhlo pod taktovkou klubu rodičů. První 
ročník této akce se konal na sokolovně, kde 
se účastníci snažili ze svých předem vydlaba-
ných dýní vytvořit unikátní kousky. Součástí 
tohoto setkání bylo i opékání párků u tabo-
ráku a společné zapálení světýlek v dýních. 
Výtvory byly poté převezeny před místní 
základní a mateřskou školu a po několik dní 
probíhalo hlasovaní o nejoriginálnější kus.  
Těšíme se, že navážeme dalším úspěšným 
ročníkem a podzimní setkání se tak stane 
tradicí. 

Petra Stempáková – Klub rodičů

dlabání dýní na soKolovně

ochotné maminky a babičky. Prodejní stoly 
se tak jako každý rok pod tíhou těchto výtvorů 
prohýbaly. Všem, kteří svým dílem přispěli, 
patří velké poděkování.  Báječné vystou-
pení klauna Pepína prcka, který soutěžemi, 
tanečky a zpíváním děti bavil více než hodinu, 
bylo třešničkou této povedené akce. Věříme, 
že si tento večer děti i jejich rodiče užily. Pen-

zionu Lučina moc děkujeme za poskytnutí 
prostoru společenské místnosti a  servis, 
dobrovolníkům z řad pedagogů a rodičů za 
čas a ochotu. Poděkování patří i všem, kteří 
nákupem dobrot podpořili Klub rodičů. 
Budeme se těšit na další společné akce. 

Petra Stempaková – Klub rodičů
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naŠI neJmenŠí 
(přípravKa): 
Tuto sezónu jsme přihlásili dvě 
družstva. Nebyla to snadná volba, 
ale jsme limitováni trenéry, A-tým 
složen především z ročníku 2012, 
2013 si vede velmi dobře a svádí 
vyrovnané zápasy i  s  týmy jako 
jsou Frýdek, Staré Město. B-tým 
je na tom malinko hůř, tam ale hrají děti 
ročníku 2014 a mladší. Již 2.11. jsme zahá-
jili přípravu v Soběšovické hale, kde máme 
optimální podmínky pro trénink. Pozitivní 
je, že se do přípravy zapojí další dva trenéři, 
a protože se chceme posouvat dopředu, tak 
26.11. se budou účastnit trenérského kurzu, 
zakončeným testem a v případě úspěšného 
složení budou mít trenérskou licenci „C“.

ŽácI: 
Do podzimu vstupujeme vlažně, s postupem 
času se ovšem výsledky dostavují. Do týmu 
přibývají noví hráči, ať už s hráčskou minu-
lostí, nebo i zcela noví. Tým jsem musel na 
zakončení veřejně pochválit, protože jejich 
docházka na trénink, soudržnost, kama-
rádství a přístup je opravdu ukázkový. I my 
jsme začali s  tréninky v  hale, protože pro 
žáky sezóna tak úplně neskončila. Budeme 
se účastnit Krajské zimní ligy, aby hráči 

měli co největší vytíženost, zís-
kali větší herní praxi a porovnali 
své síly i  s  jinými soupeři než 
jen s  těmi ze své soutěže. Spo-
lečně s přípravkou již vyhlížíme 
jarní soustředění, které budeme 
opět absolvovat v hotelu Kamzík 
v Jeseníkách. Tam máme v plánu 
navázat na skvělou přípravu, 
která se nám letos osvědčila a na 

jaře nás nešlo porazit.

dorost (máme společný s Hor-
nímI blUdovIcemI): 
Před sezónou musíme řešit nepříjemnou věc 
a  to odchod 6-ti hráčů ze strany Bludovic. 
V tomto rozpoložení odhlašujeme Okresní 
přebor staršího dorostu v  okrese Karviná 
a přihlašujeme se do Frýdeckého Okresního 
přeboru mladšího dorostu 7+1. Bylo to nou-
zové řešení, protože všichni víme, že doros-
tenci musí hrát velký fotbal. Základní sestavu 
týmu tvoří především hráči z Lučiny. V soutěži 
si vedou dobře a přezimují na druhém místě. 
Pochvalou za jejich výkony je pozvánka na 
přátelské utkání mužů Finstal Lučina, kde si 
kluci společně s dospělými hráči zahrají proti 
mužům MFK Havířov B.

Shrnutí za všechny kategorie je takové, že 
jsme teprve na počátku naší cesty. Pokud 
chceme vychovávat skvělé fotbalisty pro náš 
A-tým, máme před sebou ještě spoustu práce. 
Vášeň k fotbalu, vzdělávání trenérů, zázemí, 
profesionální přístup, to je ta cesta. Bohu-
žel nás limituje prostor, upřímně řečeno je 
nám naše sokolovna malá. Stejně tak potíž 
vyvstává v nepřízni počasí. Rušení tréninků 
nám vadí více než dětem. Vize do budoucna 

FOTBAL

oHlÉdnUtí Za podZImní částí fotbalovÉ seZóny 



zpravodaj rady obce

14

máme a věříme v podporu obce. Náš spolek 
za čtyři roky navýšil počet dětí trojnásobně, 
což považuji za důkaz, že jdeme správným 
směrem. Radost mi dělají především ti, kteří 
na hřišti tráví nejen tréninky, ale i svůj zbylý 
volný čas.

Děkuji obci, sponzorům Fin-stal Lučina, 
C&C, RK Chlebek, Alfest, dětem a všem rodi-
čům, kteří nás podporují. Shrnul podzimní 
působení šéftrenér mládeže Karel Kozel.

mUŽI:
Přípravu na podzimní část sezóny zahájili 
muži Lučiny druhý týden v červenci. Vzhle-
dem k regeneraci hrací plochy absolvovali 
prvních 6 tréninkových jednotek na hřišti 
v sousedních	Žermanicích.	Následně	se	již	
plně připravovali na domácí půdě, následo-
valy 4 přátelská utkání a do startu krajské 
soutěže 1.A třídy skupiny B bylo připraveno 
celkem 23 hráčů. I když je k dispozici celkem 
široký kádr hráčů, tak vlivem četných zranění, 
pracovních i rodinných povinností, se nedaří 
úplně vždy sestavit optimální sestavu. Což 
pak mělo za následek několik těsně o gól pro-

hraných zápasů. Vzhledem k uvedenému však 
tabulková pozice není pro jarní část sezóny 
špatná, z jedenácté příčky na místa nad námi 
ztrácíme jen pár bodů, a naopak na poslední 
dva týmy náskok máme. Aktivní část sezóny 
ukončí přátelské utkání na MFK Havířov, a to 
proti jejich B týmu mužů, kde, jak již uvá-
díme v textu u mládeže, budou naše mužstvo 
převážně reprezentovat, díky jejich snahám 
a výsledkům, lučinští dorostenci. Věříme, že 
to bude pro ně velká motivace pro další práci 
a  zvýší to jejich snahu reprezentovat klub 
a obec na krajské úrovni. Zimní přípravu pro 
jarní část sezóny pak muži započnou druhý 
týden v lednu, kdy je čeká blok přátelských 
utkání a tréninků na UT ve Frýdku-Místku.

Na závěr bychom chtěli ještě jednou jménem 
celého oddílu poděkovat jak vedení obce, tak 
všem sponzorům, rodičům i fanouškům za 
veškerou možnou podporu, popřát všem 
klidné a pohodové prožití vánočních svátku 
a v novém roce hlavně spoustu zdraví, opti-
mismu a dobré nálady. 

Ing. Jakub Kielar, Karel Kozel

Hasiči informují

Vážení spoluobčané, dovolte mi, abych Vás 
v  krátkosti informoval o  výsledcích druž-
stev Sboru dobrovolných hasičů Lučina na 
soutěžích, které proběhly od minulého čísla 
zpravodaje.

Ještě v čase prázdnin - 27.srpna jsme dopo-
ledne jeli na pohárovou soutěž do Pržna, 
kde družstvo dorostu dosaženým časem 
13,50 obsazuje 5.místo.
Večer téhož dne absolvujeme noční soutěž 
v Oprechticích.
Dorost 7.místo (čas 18,79), mini 3.místo (čas 
28,60).

Nejnabitější soutěžní víkend se třemi ligovými 
koly nás čekal od 9. do 11. září
9.9. noční soutěž Bruzovice – dorost 
10.místo (16,06), mladší 20.místo (30,87), 
mini 4.místo (31,17)
10.9. Brušperk – dorost 5.místo  (13,96), 
mladší 20.místo (22,24), mini 3.místo (25,42)
11.9. Lučina – dorost 13.místo  (24,60), 
mladší 16.místo (19,81), mini 1.místo (21,90 
– nejlepší čas sezony)
Zde také doplním vítězná družstva v katego-
riích:
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Dorost – Vyšní Lhoty  (11,76), 
starší – Krmelín (15,40), mladší – 
Nýdek (14,46)
Všem gratulujeme!

Nutno podotknout, že naši soutěž 
navštívil rekordní počet družstev. Ve 
čtyřech kategoriích celkem soutěžilo 
84 teamů!!!
Zde musím také poděkovat štědrým 
sponzorům, kteří přispěli na ocenění 
družstev.
Jmenovitě – pánové Roman Gryc, 
Ivan Mojžíšek a Petr Fabík.
A pro naše družstvo mini zakoupil 
nové ochranné přilby pan Václav 
Butora.
Všem patří velký dík!!!

Poslední letošní požární útoky MH sezony 
2022 byly 24.září 
Nýdek – dorost 2.místo  (12,30 – nejlepší 
čas sezony), mladší 28.místo (48,91), mini 
4.místo (28,45).
Kunčice pod Ondřejníkem – dorost 
3.místo (14,44), mladší 8.místo (25,46), mini 
3.místo (46,02).

15.října byl uspořádán Závod požárnické vše-
strannosti v Zelinkovicích.
Pro tento závod připravoval Karel Gleta 
dorostence v jednotlivcích.
Dorost střední – Jakub Funiok
Dorost starší – Ondřej Guziur
Oba své kategorie vyhráli.
Gratulujeme!!!

Vyhlášení výsledků Hyundai Moravskoslezké 
ligy mladých hasičů 2022 proběhlo 12.listo-
padu v sále Kulturního domu ve Frýdlantu 
nad Ostravicí.

V kategorii dorost jsme získali 193 bodů a tím 
7.místo z 11 družstev.
Mladší s  206 body obsazují 18.  místo 
z 21. účastníků
Toto nezkušené, letos nově poskládané druž-
stvo bude jistě v  dalších sezonách bojovat 
o vyšší příčky. 

S dospělými jsme již tradičně zavítali na sou-
těž v Kunčicích pod Ondřejníkem.
Na soutěži v netradičním útoku  „Kunčická 
bečka“ jsme obsadili 7. a 1.místo
Taková byla podzimní část sezony 2022
Závěrem mi dovolte poděkovat rodičům 
mladých hasičů, kteří s námi na soutěže jez-
dili a neúnavně podporovali družstva SDH 
Lučina.
Dík také patří všem, kdo se podíleli na pří-
pravách a průběhu Vachalíkova memoriálu.
S  koncem roku přijměte přání příjemných 
vánočních svátků, hodně zdraví a dobrý vstup 
do nového roku 2023

Za SDH Lučina Martin Říha
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Milé zahrádkářky a zahrádkáři

„Sněhové vločky na okno kreslí,
s mrazem se k nám snesly.

Dívám se z okna na bělostné peřiny,
jsem s těmi nejbližšími uprostřed rodiny.“

Zima se nám letos ohlásila prvními sněho-
vými vločkami večer 17. listopadu. Vánoce 
a konec roku 2022 jsou na dohled.

Při pohledu zpět, můžeme říci, že tento rok 
byl pro nás zahrádkáře vcelku úspěšný, vláhy 
i  sluníčka bylo dostatek, což znamenalo 
bohatou úrodu ovoce i zeleniny. Nyní se již 
nejen naše zahrádky, ale i my „ukládáme“ 
k zimnímu odpočinku a k rekapitulaci, jaký 
ten uplynulý rok vlastně byl.

Náš zahrádkářský svaz může být spoko-
jený, protože všechny plánované akce byly 
úspěšné, ať zájezd do polských zahrad-
nictví (květen), smažení vaječiny (čer-
ven), podzimní výstava (září) nebo sma-
žení bramborových placků (říjen). Účast 
našich členů byla na všech akcích hojná, 
žádný covid nás už „nestrašil“.

Za zdařilou můžeme považovat i naši tra-
diční podzimní výstavu, která letos měla 
motto: „Květiny nás provázejí celým živo-
tem“. Na vlastní realizaci výstavy se podílelo 
21 členů a členek, v kuchyňce při přípravě 
domácích zákusků a prodeji to bylo 17 členek 
i nečlenek svazu, exponáty přineslo 37 vysta-
vovatelů, dále včelaři, svou pěknou expozici 
měly i děti místní ZŠ a MŠ. Sešlo se nám 
72 vzorků jablek, 10 vzorků hrušek, dále 
švestky, hroznové víno, maliny, ostružiny, 
kiwi, 7 košíků různorodé zeleniny, melouny, 
patisony, okurky (velká indická), papriky, 
brambory česnek i  cibule, a  další druhy 
zeleniny, obrovská dýně i záplava řezaných 
i hrnkových květin. Expozice byla doplněna 
krásnými kresbami p. J.Dudové a nádherně 

zdobenými perníčky p. J.Hovancové i zají-
mavá expozice fotografií svateb ze starších 
období. Výstavu navštívilo 199 návštěvníků 
a 107 dětí místní ZŠ a MŠ. Přijeli se podívat 
i zástupci zahrádkářských svazů ze Soběšo-
vic, Něbor, Raškovic, Bruzovic i z ústředního 
svazu F-M.

Součástí výstavy byla i fotosoutěž rozkvetlý 
dům – rozkvetlá zahrada, které se zúčast-
nilo 13 osob a vystaveno bylo celkem 70 foto-
grafií. Nejvíce hlasů dostaly „rozkvetlé“foto-
grafie p. Hovancové, p. Sukalovské, p. Gala-
czové, p. Špoka, p. Neshodové, p. Mokryšové 
J. a p. Fabíkové. Vybírat z takového množství 
fotografií ty nejhezčí bylo opravdu těžké, 
neboť všechny byly pěkné. Všem za ně moc 
děkujeme a věříme, že na rok se opět soutěže 
zúčastníte.

Poděkování patří rovněž všem našim čle-
nům, kteří se účastní našich akcí a kteří se 
podílí i na jejich realizaci v čele s naším před-
sedou Zdeňkem Fabíkem.

A ještě jedna vzpomínka: v prosinci bude 
našemu svazu již 65 let !

Na úplný závěr poslední přání tohoto roku :

„ať kouzlo vánoc projde vaším domovem 
a zanechá za sebou pohodu, klid a štěstí po 
celý rok 2023.“ Vám všem přeje za výbor ČZS

Z. Fabík a A. Bůžková
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Volby  -  historie a současnost

První volby do místního národ-
ního výboru v naší obci proběhly 8. 
ledna 1956, předsedou byl zvolen 
Jan Volek a tajemníkem Oldřich 
Válek.

Druhé volby se uskutečnily rok na 
to – 19. května 1957 – předsedou 
se stal Oldřich Mintěl a tajemní-
kem Jaroslav Metz a bylo zvoleno 10 poslanců. 
V roce 1960 proběhly další volby do MNV- 
předsedou se stal Stanislav Lenert, tajemní-
kem J.Metz + 13 dalších poslanců, kterým byly 
rozdány funkce.

Další volby byly až v roce 1964, kdy bylo zvo-
leno 27 poslanců, předsedou zůstává S.Lenert 
a tajemníkem J.Metz(oba za KSČ). Obec tehdy 
měla 1000 obyvatel s trvalým pobytem.

Další volby proběhly v r. 1970 a 1976. V lednu 
1980	došlo	k integraci	s obcí	Žermanice,	před-
sedou MNV – J. Metz, tajemníkem A. Pavliska 
ze	Žermanic.	V červenci	1980	se	integrovaly	
s naší obcí další obce kolem přehrady a v roce 
1981 bylo do MNV střediskové obce Lučina 
zvoleno	60	poslanců,	předsedou	Karel	Žák	
(Lučina), místopředsedou A.Duda (D.Doma-
slavice)	a tajemníkem	E.Řehák	(Žermanice).

Ve všech těchto volbách byla jednotná kandi-
dátka KSČ a složek Národní fronty. Volby byly 
povinné, voliče vítali pionýři a během celého 
dne voleb se nesměl prodávat alkohol. 

K velké změně došlo až v roce 1990, kdy pro-
běhly první demokratické volby do obecního 

zastupitelstva (15 členů), staros-
tou se stal Milan Gleta, místosta-
rostkou A. Bůžková (oba za OF).

Od toho roku bylo voleno obecní 
zastupitelstvo celkem 8x a v čele 
se vystřídalo 7 starostů. Poslední 
zastupitelstvo bylo zvoleno v říjnu 
letošního roku, starostou René 

Žák,	místostarostou	Lukáš	Pavlas.	

Za těch 32 let se toho v obci udělalo hodně – 
např. plynofikace, čistička, nové vodovodní 
řády, upravené náměstí, kanalizace, úsporné 
osvětlení, nové chodníky, zmodernizovaná 
škola, upravené fotbalové hřiště, zrekonstruo-
vaný kemp, opravené mnohé obecní cesty, atd. 
To všechno je ku prospěchu nás všech občanů 
naší obce, i když se ne vždy vše podařilo tak, 
jak si někteří občané představovali.

Ale co se zhoršilo, jsou v souvislosti s volbami 
mezilidské vztahy, ať již mezi zastupiteli, nebo 
mezi občany ve vztahu k zastupitelům. Nějak 
jsme zapomněli, že volíme 15 členů obecního 
zastupitelstva, které celé zodpovídá během 
celého volebního období za vše, co se v obci 
dělá, ne jen pouze starosta/tka.

Nové zastupitelstvo začalo právě nyní pra-
covat, a  tak si přejme, aby našlo společnou 
řeč, a aby byla jejich práce vidět. Pak budou 
občané spokojeni a bude to ku prospěchu celé 
naší obce.

A. Bůžková, kronikářka
(Historie voleb vypsána z obecní kroniky)

HLÁSÍ SE VAŠE DÍTĚ NA STŘEDNÍ ŠKOLU?
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RozhovoR s DaviDem KubíčKem, řeDitelem 
společnosti Kemp lučina s.R.o.

máme za sebou třetí sezónu v našem kem-
pu. Jak byste ji zhodnotil?
Ve skutečnosti se jednáo druhou celou se-
zónu, protože v roce 2020 jsme zprovoznili 
všechny nové chatky až koncem července.
Nicméně letošní rok byl lepší ve všech ohle-
dech, jak provozních, tak ekonomických, 
kdy kemp vykázal zisk v řádech několika sto-
vek tisíců korun,atak splníme náš závazek 
vrátit obci celou půjčku 700 tisíc korun, kte-
rou jsme obdrželi při rozjezdu kempu a pou-
žili na dovybavení chatek a nákup potřebné 
techniky pro zajištění provozu areálu, který 
kromě vlastního ubytovacího komplexu re-
cepce a 20 chatek zahrnuje také občerstvení 
a  sportovní plochy na minigolfu, parkovací 
plochy a  celou pláž u  přehrady sprodejním 
stánkem.

Zmínil jste vrácení půjčky obci, ale co dál 
letos kemp obci přinese?
Kromě ročního nájemnéhove výši 300 tisíc 
korun, které kemp obci platí, musím zmínit 
rekordní výši tzv. rekreačního poplatku, kte-
rý bude pro letošek přes 150 tisíc korun, což 
znamená, že jsme navýšili návštěvnost kem-
pu oproti loňsku zhruba o 40 %.Pozitivem je 

také zaměstnávání občanů obce a využívání 
pláže a nabízených služeb místními lidmi.

to je jistě výborné, ale nezapomínejme, že 
obec ještě splácí úvěr, který si na rekon-
strukci kempu vzala, neboť nemohla tak 
nákladnou akci financovat samaze svého 
rozpočtu. Jak to vypadá s  tímto závaz-
kem?
Ano, obci zbývá uhradit ještě necelých 
7miliónů korun, které budou splaceny do 
roku2025.

byly i  letos provedeny nějaké investice 
v kempu?
Kromě menších investic, které je nutné dě-
lat vždy, mohu zmínit instalaci kamerové-
ho systému pro zajištění větší bezpečnosti 
v areálu a dále opravu 4 starých původních 
chatek do provozuschopného stavu, což 
znamená novou vodoinstalaci a hlavně elek-
troinstalaci včetně revizí. Tuto rekonstrukci 
jsmeprovedlive spolupráci s obcí Lučina, ne-
boť jsme se rozhodli nabídnout pomoc suby-
továním v začínající uprchlické krizi a toto se 
nám jevilo jako nejschůdnější řešení. Navíc 
lze tyto chatky využít i  v  dalších letech pro 
hosty, kteří uvítají cenově dostupnější uby-
tování se sníženým komfortem.

a  poskytl tedy kemp ubytování ukrajin-
ským běžencům?
Ano, bylo ubytováno bezplatně několik 
ukrajinských rodin a musím říct, že s nikým 
z  nich nebyly absolutně žádné problémy. 
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V současné době je u nás ubytována poslední 
rodina, což znamená, že buď se někteří vráti-
li na Ukrajinu,nebo si našli trvalejší ubytová-
ní především v České republice.  

můžete zhodnotit,jak jsou hosté spokoje-
ni s poskytovanými službami?
Co se týče ubytování, tak hosté oceňují kva-
litu a vybavení chatek, prostředí u přehrady 
a především klid, který moc jinde v kempech 
nenajdou, což vyhovuje nemalé skupině na-
šich hostů, ale také občanům Lučiny.  Jako 
velký deficit našeho kempuje stále většinou 
hostůvnímáno, že vareálu chybí restaurace.
Bylo by žádoucí mít restauraci v provozu co 
nejdříve, neboť věřím, že poté se stane kemp 
vyhledávaným místem nejen pro kempaře 
a  turisty v  letní sezóně, ale pro všechny po 
celý rok. Dálekaravanisté chválí naše soci-

ální vybavení a  jsme podle nich jako jedni 
z mála v  tuzemsku srovnatelní se zahranič-
ními kempy, například v  Rakousku. O  tom 
nás přesvědčuje i  hodnocení na různých 
webech, především na portále Booking.
com, kde dosahujeme hodnocení 9,3, což je 
jistě nadprůměrná hodnota.    

co byste řekl závěrem?
Především bych poděkoval všem našim 
zaměstnancům, kteří letos pracovali pro 
kemp, což zahrnuje úseky recepce, občer-
stvení, úklidu, security a  údržby.Práce to 
není lehká, je to práce s  lidmi, odvislá od 
počasí i sezónnosti. Myslím, že veškeré sys-
témy v  kempu jsou nastaveny správně pro 
úspěšný provoz arozvoj kempu v  příštích 
letech. Občanům Lučiny přeji klidné Vánoce 
a úspěšný nový rok 2023!

Rok 2022 ve spolku senioRů sensen lučina

V  letošním roce jsme uskutečnili dvě spo-
lečné akce a  to v  červnu výlet na Vysočinu, 
konkrétně do Jaroměřic nad Rokytnou, kte-
ré se říká moravský Versailles a v měsíci září 
jsme navštívili Bílé Karpaty. Obě akce jsme 
prezentovali ve zpravodaji.

Jako tradičně jsme organizovali a zúčastnili 
několika besed. V  lednu besedu o  návště-
vě jednoho spoluobčana v  Izraeli. V  únoru 
besedy v  Národním domě o  fotografování 
městské výstavby a  zachycení celkové his-
torie regionu. V  březnu jsme se zúčastnili 
celostátní akce Chodíme pro mozek. V dub-
nu festivalu Cyklocestování v  kině Vlast, 
dále máme účast na akci Uklidíme Lučinu. 
V květnu	jsme	odemykali	ŽP	a smažili	vaje-
činu. V červnu jsme se kromě Vysočiny vyda-
li na jednodenní akci Za krásami Valašska. 
V srpnu jsme zorganizovali Výšlap na Babí 

horu. V září již zmíněná akce Bíle Karpaty. 
V říjnu	proběhla	akce	zamykáni	ŽP	spojena	
s konzumaci podzimního guláše.

Vedle těchto akci jsme se scházeli v  pátek 
u kuželek, v pondělí u kulečníku a ve čtvrtek 
podle počasí a kondice členů spolku na cyk-
ločtvrtky.

Rádi bychom naše akce seniorů průběžně 
zveřejňovali v nějaké vývěsní skřínce v naší 
obci volně přístupné všem občanům, třeba 
se nám to podaří ve spolupráci s novým ve-
dením obce.

Do nového roku přejeme všem občanům 
hlavně pevné zdraví, hodně životního opti-
mismu a samozřejmě trochu toho potřebné-
ho štěstí.       

Za spolek seniorů SenSen Lučina  
napsal J. Mokryš
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Klub důchodců

V KD jsme skupina aktivních seniorů, kde se 
snažíme vyplnit volný čas různými akcemi 
a zájezdy. Náš letošní druhý zájezd se usku-
tečnil 31.8.2022 do města Šternberk.

První písemná zmínka o Šternberku pochá-
zí z r. 1296. V roce 1991 byla ve Šternberku 
prohlášena městská památková zóna, ve 
které se nachází 61 zapsaných kulturních 
památek. Nejvýznamnějšími památkami 
jsou hrad Šternberk, národní kulturní pa-
mátka a kostel Zvěstování  P. Marie s přileh-
lým augustiniánským klášterem. Na dřívější 
výrobu nástěnných hodin,budíků a hodinek 
navazuje muzeum Expozice času. Expozice 
nabízí návštěvníkům nevšední pohled na 
čas a  jeho měření od vesmírného vzniku 
času až po atomové hodiny. Je sestavena 
z 250 exponátů.

V průběhu roku jsme se také zúčastnili vzá-
jemných setkání s  okolními KD na jejich 
akcích. Naší poslední letošní akci je před-

vánoční posezení dne 5.12.2022 v Penzionu 
Lučina s  pozvanými hosty z  okolních KD. 
Chci poděkovat žákům ZŠ a  paní učitelce 
Kikové za vystoupení a všem sponzorům za 
ceny do tomboly.

Protože za 23 let trvání činnosti KD jsme 
zestárli, mnoho členů už také zemřelo, rádi 
bychom získali nové členy,kteří by aktivně 
a kreativně podpořili naši činnost,která je ve 
prospěch každého z nás.

V  závěru bych chtěla poděkovat Obecnímu 
úřadu za finanční podporu a  všem členům 
KD za aktivní pomoc při pořádání akcí 
a  paní	 Žitníkové	 za	 perfektní	 organizování	
zájezdů.

Také přeji všem příjemné prožití vánočních 
svátků, hodně štěstí, zdraví a úspěchů v no-
vém roce 2023.

Marie Vařeková
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INZERCE

Provázeli nás životem. 
Buďme s nimi, když ten jejich končí.

„paní věra má 62 let, dvě děti a pět vnou-
čat. ráda o svou rodinu pečuje a radost ji 
dělá její zahrádka. s  manželem si pláno-
vali, že v důchodu začnou chodit do diva-
del a více si užívat života. lékaři jí ale před 
půl rokem zjistili rakovinu tlustého střeva. 
Její poslední přání bylo zůstat doma až do 
úplného konce. a rodina se rozhodla toto 
přání splnit.“ to je jen jeden z mnoha pří-
běhů, se kterými se denně setkáváme. 

Většina lidí si přeje strávit své poslední 
chvíle doma. Ale jen malému procentu se 
to skutečně podaří. Důvodem je nedostatek 
informací. Paní Věře o mobilním hospici řekl 
její lékař. Ne všichni lékaři ale tuto možnost 
svým pacientům nabízejí. Rozhodli jsme se 

tyto statistiky změnit a již 6. rokem pořádá-
me osvětovou kampaň. 

V  letošním roce se do kampaně zapojilo 
36 mobilních hospiců z celé české repub-
liky a  společně se snažíme informovat lidi 
o službách mobilních hospiců, které posky-
tují profesionální zdravotní a psychosociální 
služby umírajícím a jejich rodinám v domá-
cím prostředí. Hlavními organizátory kam-
paně je Mobilní hospic Ondrášek a  Fórum 
mobilních hospiců. 

Pomoct můžete i vy. „Kampaň vrcholí 5. říj-
na Papučovým dnem. Obujte si ten den papu-
če a vysvětlete svému okolí, proč jste je vymě-
nili svou běžnou obuv za papuče“ vyzývá ředi-
telka Mobilního hospice Ondrášek Bronislava 
Husovská: „Vyfoťte se a sdílet fotku na sociál-
ních sítích s #papucovyden. Dejte tak najevo, 
že existuje možnost dožít svůj život doma.“ 

Pro dospělé pacienty působí v  Ostravě 
a okolí do 30 km mobilní hospic ondrášek. 
K dětským pacientům dojíždí po celém Mo-
ravskoslezském kraji. Více si můžete přečíst 
na www.mhondrasek.cz.
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             1.– 23.12.2022 
opět zahájen 

prodej čerstvě řezaných 
KAVKAZSKÝCH JEDLÍ z vlastní 

plantáže. 
Ceny od 200-1000Kč za ks 
Prodej denně od 9-17hod. 

Lučina 203 – z Dobré na Pazdernou, 
odbočka na Horní Domaslavice-

ukazatel BoschCar servis. 
Těšíme se na Vás  
      739 280 441 
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Jednoduché ovládání, zvládne to opravdu každý

Vyšší bezpečnost, díky servisu Vašeho kola

Nemusíte se zbavovat Vašeho oblíbeného kola
Vyšší výkon než běžná elektrokola

Možnost koupě na splátky
Hotovo do týdne!

P Ř E S T A V B A  K O L A
N A  E L E K T R O K O L O  

Víte, že z Vašeho běžného kola dokážeme
vytvořit parádní a spolehlivé ELEKTROKOLO?

ZAVOLEJTE A ZJISTĚTE, ZDA JE VAŠE KOLO VHODNÉ

WWW . E L E K O L A . C Z

Martin Pohludka
+420 605 442 493

elekola@email.cz
dílna u Frýdku



zpravodaj rady obce

25

prosinec 2022

5. 10. 2022
2. 11. 2022
7. 12. 2022



zpravodaj rady obce

26

Povinné údaje periodického tisku dle zákona č. 46/2000 Sb.:

Den	vydání:	28.	11.	2022	•	Název,	sídlo	a IČO	vydavatele:	Rada	obce	Lučina,	Obecní	úřad	Lučina, 
č. p.	 1,	739	39	Lučina,	IČO	00296899	•	Název:	Zpravodaj obce lučina	•	Četnost	vydávání:	čtvrtletník,
zdarma	•	MK	ČR	E 21148	•	Grafika,	sazba	a tisk	©	KLEINwäCHTER holding s.r.o., Frýdek-Místek.



zpravodaj rady obce

27

prosinec 2022Vítání občánků 16.10.2022



Výstava zahrádkářů


